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Αυστηρές συστάσεις 
πρόντι στο ΠΑΣΟΚ

ΜΕΡΟΣ 157ον

Σ τη Σύνοδο Κορυφής που 
έγινε στην πόλη Santa 
__ -Maria da Feiraτης Πορ

τογαλίας στις 19 και 20 Ιουνίου 
επικυρώθηκε η απόφαση για την 
ένταξη της Ελλάδας στην ΟΝΕ 
και η κυβέρνηση Σημίτη πανηγύ
ρισε το γεγονός. Ωστόσο, τα κόμ
ματα της αντιπολίτευσης είχαν 
με ανακοίνωσή τους επισημάνει 
ότι η ένταξη στην ΟΝΕ δεν εξα
σφάλιζε την κοινωνική συνοχή. 
Πρέπει πάντως να σημειωθεί ότι ο 
τότε ανεξάρτητος βουλευτής 
Αθηνών κ. Στεφ. Μάνος με δηλώ
σεις του χαρακτήρισε ως «ένα πο
λύ σημαντικό βήμα προς τα 
εμπρός« τη συμμετοχή της Ελλά
δος στην ΟΝΕ, αλλά πρόσθεσε 
ότι «απαιτείται να γίνουν οι διαρ
θρωτικές αλλαγές, οι οποίες δεν 
έγιναν εξαιτίας της ατολμίας της 
κυβέρνησης».

Παράλληλα, ο κ. Μάνος είπε ότι 

μετά την ένταξη στην ΟΝΕ, η Ελλά

δα αποκτά ένα σταθερό οικονομικό 

περιβάλλον, που διευκολύνει την 

επιχειρηματική δράση, υπογραμμίζο

ντας ότι «τώρα μπορούμε να κάνου

με πρωταθλητισμό, ο οποίος όμως 

απαιτεί τολμηρές και ικανές πολιτικές 

ηγεσίες και σκληρή προσπάθεια από 

όλους τους Έλληνες», προσθέτο

ντας και τα εξής: «Οι μεγάλες διαρ

θρωτικές αλλαγές που θα δώσουν 

φτερά στην οικονομία, την απασχό

ληση και τα εισοδήματα των Ελλή

νων είναι ακόμη μπροστά μας εξαιτί- 

ας της ατολμίας της κυβέρνησης.

Στεφ. Μάνος:
Καταργήστε τα μονοπώλια

Στο μεταξύ, η μεγαλύτερη διαρ

θρωτική αλλαγή είναι η κατάργηση 

των κάθε είδους κρατικών μονοπω

λίων και αποκλειστικοτήτων, με ση

μαντικότερο αυτόν της τριτοβάθ

μιας εκπαίδευσης και ο δραστικός 

περιορισμός των κρατικών ρυθμιστι

κών παρεμβάσεων που εμποδίζουν 

τη δημιουργία νέων επιχειρήσεων. 

Οι ιδιωτικοποιήσεις, η κατάργηση 

όλων των κλειστών επαγγελμάτων 

πλην εκείνων που αιτιολογημένα 

θα εξαιρεθούν, η δυνατότητα επιλο

γής του ασφαλιστικού φορέα είναι 

ακόμη μερικές από τις διαρθρωτι

κές αλλαγές που δεν πρέπει να κα

θυστερήσουν, προκειμένου να εξα- 

σφαλισθεί η ανταγωνιστικότητα της

Ρομάνο Πρόντι (αριστερά) 
Μπήκατε στην ΟΝΕ, αλλά 
έχετε πολύ δρόμο ακόμη

Στέφανος Μάνος (δεξιά): 
Καταργήστε τα 

μονοπώλια

οικονομίας στη μετά ΟΝΕ εποχή».

Στο μεταξύ, αμέσως μετά τη Σύ

νοδο Κορυφής στην Ποστογαλία και 

την ένταξη της Ελλάδας στην ΟΝΕ, 

η κυβέρνηση Σημίτη κάλεσε τον τό

τε πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτρο

πής Ρομάνο Πρόντι στην Αθήνα για 

να μιλήσει σε εκδήλωση που οργά

νωσε το Πανεπιστήμιο Αθηνών.

Μιλώντας λοιπόν ο Ρομάνο Πρό- 

ντι, κάλεσε την ελληνική κυβέρνη

ση να εφαρμόσει αυστηρά το Πρό

γραμμα Σύγκλισης για να επιτευχθεί 

η ομαλή λειτουργία της οικονομίας 

εντός της ζώνης του ευρώ τονίζο

ντας ότι η μείωση των επιτοκίων 

που αναμένονταν «πρέπει να συνο

δεύονται από αποφασιστική δημο

σιονομική πολιτική, ώστε να εξουδε

τερώσει οποιονδήποτε κίνδυνο 

υπερθέρμανσης της οικονομίας. Στη 
συνέχεια δε, αφού «συνεχάρη την 
ελληνική κυβέρνηση για τις συ
γκρατημένες μισθολογικές αυξή
σεις που συμφωνήθηκαν με την 
υπογραφείσα Εθνική Συλλογική 
Σύμβαση Εργασίας, πρότεινε για το 
μέλλον ότι «οι μισθολογικές συμ
φωνίες πρέπει να συνδέονται όλο 
και περισσότερο με την 
παραγωγικότητα 
και όχι με τη 
γενική πο
ρεία του 
πληθωρι
σμού».

Πρόντι: Κά
ντε περικοπές 
στις δημόσιες

δαπάνες

Παραλληλα 

όμως, συνέστησε 

στην κυβέρνηση Σημί

τη να προχωρήσει σε 

διαρθρωτικές μεταρ

ρυθμίσεις, οι
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οποίες, όπως είχε πει, «θα οδηγή

σουν σε μια πραγματικά ανταγωνι

στική αγορά και θα εξασφαλίσουν 

τη μακροπρόθεσμη διατήρηση της 

οικονομικής και κοινωνικής ευημερί

ας», προσθέτοντας και τα ακόλουθα: 

«Ο δημόσιος τομέας εξακολουθεί 

να δεσπόζει σε ορισμένους τομείς 

της οικονομικής δραστηριότητας 

στην Ελλάδα», επισημαίνοντας ότι 

πρέπει να γίνουν περικοπές στις δη

μόσιες δαπάνες. Όσον δε αφορά 

οτα εργασιακά θέματα, ο κ. Πρόντι 

είχε τονίσει την «ανάγκη υιοθέτη

σης ευέλικτων πρακτικών στην αγο

ρά εργασίας, αλλά και την αναδιάρ
θρωση του ασφαλιστικού συστήμα

τος. Τόνισε μάλιστα ότι «η Ελλάδα 

πρέπει να λάβει μέτρα για ταχεία 

μείωση του δημόσιου χρέους»! Ου
σιαστικά δηλαδή και ο κ. Πρόντι 
έκανε με εύσχημο τρόπο υποδεί
ξεις στην κυβέρνηση του κ. Σημίτη 

να προχωρήσει στην 
εφαρμογή της οι

κονομικής εκεί

νης πολιτικής που θα εηετύγχανε 
τα πραγματικά κριτήρια της εισό
δου στην ΟΝΕ, όπως ακριβώς συνι- 
στούσαν τότε όλοι οι διεθνείς οικο
νομικοί οργανισμοί, η Τράπεζα της 
Ελλάδος, το κόμμα της Ν.Δ., που 
τότε ήταν αξιωματική αντιπολίτευ
ση στην Ελλάδα αλλά και οι κορυ
φαίοι Έλληνες και ξένοι οικονο
μολόγοι και οικονομικοί αναλυτές.

Στο μεταξύ, και ενώ η κυβέρνη

ση Σημίτη βρισκόταν σε πανηγυρικό 

κλίμα λόγω της τυπικής ένταξης 

στην ΟΝΕ, η κατάσταση στην πραγ

ματική οικονομία δεν είχε αλλάξει. 

Στις 22 Ιουνίου ανακοινώθηκαν τα 

στοιχεία της οικοδομικής δραστη

ριότητας του Α ' τριμήνου του 2000. 

Η οικοδομική δραστηριότητα είχε 

μειωθεί κατά 5,9% όσον αφορά τον 

οικοδομικό όγκο.

Παράλληλα, οι μικρομεσαίες 

επιχειρήσεις με υπόμνημα που είχε 

υποβάλει στον υπουργό Εθνικής Οι

κονομίας και Οικονομικών ο συνδι

καλιστικός του φορέας, η Γενική Συ

νομοσπονδία Επαγγελματιών Βιοτε- 

χνών Εμπόρων Ελλάδας (ΓΣΒΕΕ), ζη

τούσαν τη θέσπιση αναπτυξιακών 

κινήτρων και κυρίως να συμμετά- 

σχουν στις χρηματοδοτήσεις του Γ  

Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, κα

θώς και ουσιαστικές αλλαγές στον 

τρόπο φορολόγησής τους.

Στο σημείο αυτό πρέπει να ση

μειωθεί ότι οι μικρομεσαίοι ζήτησαν 

τη θέσπιση αναπτυξιακών κινήτρων 

μέσω του Γ’ ΚΠΣ γιατί είχαν εξαιρε

θεί από τις χρηματοδοτήσεις του 

προηγούμενου Β' Κοινοτικού Πλαι

σίου Στήριξης. Μάλιστα, από μελέτη 

που είχε δημοσιοποιήσει ο Σύνδε

σμος Εξαγωγέων Βορείου Ελλάδος 

διαπιστώθηκε ότι κατά τη λειτουργία 

του Β ' ΚΠΣ παρατηρήθηκε «υψηλό

τερη ελκυστικότητα των παραδο

σιακών μορφών ενίσχυσης ιδιωτι

κών επενδύσεων σε σχέση με τις 

καινοτόμες παρεμβάσεις», δηλαδή 

δεν ενισχύθηκε η καινοτομία. Επί

σης, καταγράφονταν και επισημάν

σεις και περιπτώσεις 

αδιαφάνειας,

καθυστερήσεων και «άνομων συ

ναλλαγών».

Προβληματισμός με το ύψος των 
δανείων στα νοικοκυριά

Παράλληλα, τις ίδιες ημέρες με 

την τυπική ένταξη της Ελλάδας 

στην ΟΝΕ ήλθε στην επιφάνεια και 

το θέμα της υπερχρέωσης των ελ 

ληνικών νοικοκυριών, καθώς, σύμ

φωνα με στοιχεία της Τραπέζης της 

Ελλάδος: Ένα στα τρία δάνεια που 

χρωστούσαν στις εμπορικές τράπε

ζες οι δανειολήπτες όλων των κατη

γοριών, από κάθε είδους δάνεια, 

στο τέλος του Μαρτίου του 2000 

ήταν σε συνάλλαγμα! Σύμφωνα με 

τα στοιχεία της Τραπέζης της Ελλά

δος, που ανακοινώθηκαν περί τις 20 

Ιουνίου 2000, από όλα τα δάνεια 

που στο τέλος Μαρτίου ανέρχονταν 

σε 11,7 τρισ. δρχ., τα 3.908,1 δισ. 

δρχ„ ήτοι το 33,26%, ήταν σε συ

νάλλαγμα και ειδικότερα σε ιαπωνι

κό γιεν, σε δολάριο και σε ελβετικό 

φράγκο και τα υπόλοιπα σε δραχ

μές. Επρόκειτο για «φθηνά» 

δάνεια που όμως μετα

τράπηκαν σε «ακριβά», 

καθώς η δραχμή μέσα 

σε 12 μήνες είχε διο- 

λισθήσει και έναντι 

του δολαρίου κατά 

15,3% και έναντι του 

ιαπωνικού γιεν κατά 

31,4%!

ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ


